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Protokół  

z wyjazdowego posiedzenia Komisji Środowiska i Gospodarki Wodnej 

w dniu 14 maja 2019 r. 

 

 

PROPONOWANY PORZĄDEK POSIEDZENIA: 

1. Otwarcie posiedzenia, przyjęcie porządku.  

2. Zatwierdzenie protokołu z posiedzenia Komisji w dniu 9 kwietnia 2019 r. 

3. Działalność Śląskiego Centrum Recyclingu REMONDIS oraz Przedsiębiorstwa 

Składowania i Utylizacji Odpadów w Gliwicach.  

4. Wizyta w Pyskowicach /składowisko odpadów Pyskowice Zaolszany/. 

5. Przejazd do Boruszowic gm. Tworóg /tereny potencjalnego rezerwatu/.  

6. Sprawy różne. 

  

Ad. 1. 

Otwarcie posiedzenia, przyjęcie porządku. 

Przewodniczący Komisji Środowiska i Gospodarki Wodnej, pan Józef Kubica, 

otworzył posiedzenie Komisji, przywitał zebranych, poddał porządek posiedzenia pod 

głosowanie (ZA – 4, PRZECIW – 0, WSTRZYMAŁ SIĘ – 0).  

Prezes Remondis Gliwice Sp. z o. o., pan Piotr Lubos, zaproponował obejrzenie 

obiektów Śląskiego Centrum Recyclingu.  

/Członkowie Komisji wraz z gospodarzami obiektu obejrzeli teren zakładu, następnie 

posiedzenie było kontynuowane w pomieszczeniach biurowych spółki Remondis./  

 

Ad. 2 i 6. 

Zatwierdzenie protokołu z posiedzenia Komisji w dniu 9 kwietnia 2019 r. 

Sprawy różne. 

Przewodniczący Komisji Środowiska i Gospodarki Wodnej, pan Józef Kubica, 

wobec braku uwag, poddał protokół pod głosowanie:     

(ZA – 4, PRZECIW – 0, WSTRZYMAŁ SIĘ – 0). 

Przewodniczący Komisji Środowiska i Gospodarki Wodnej, pan Józef Kubica, 

poinformował o konieczności wyznaczenia przedstawiciela Komisji do Zespołu 

doradczego ds. rozwijania żeglugi śródlądowej na terenie województwa 
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śląskiego, zaproponował pana radnego Henryka Siedlaczka i poddał propozycję pod 

głosowanie: (ZA – 4, PRZECIW – 0, WSTRZYMAŁ SIĘ – 0). 

 

Ad. 3. 

Działalność Śląskiego Centrum Recyclingu REMONDIS oraz Przedsiębiorstwa Składowania 

i Utylizacji Odpadów w Gliwicach. 

Przewodniczący Komisji Środowiska i Gospodarki Wodnej, pan Józef Kubica, 

zapytał, jaki procent recyclingu jest osiągany. 

Prezes Remondis Gliwice Sp. z o. o., pan Piotr Lubos, potwierdził, że wymagane 

poziomy odzysku są wykonywane. Dużo pracy czeka samorządy, pracy edukacyjnej. 

Właściciel domku jednorodzinnego jest identyfikowalny z surowcem, który wytwarza, 

natomiast problemem jest to, że zgodnie z ustawą można zapłacić więcej i nie 

segregować, np. w bloku. Ten absurd należałoby zlikwidować, wszyscy powinni 

segregować. Najgorzej jest w starych zasobach komunalnych opalanych węglem. 

Pracujemy nad możliwością rozbudowy linii, aby zwiększyć jej wydajność. 

Członek Komisji Środowiska i Gospodarki Wodnej, pani Beata Kocik, zapytała 

o rozbudowę przedsiębiorstwa i źródła jej finansowania. 

Prezes Remondis Gliwice Sp. z o. o., pan Piotr Lubos, powiedział, że planowane jest 

dokapitalizowanie Śląskiego Centrum Recyclingu. Są tam w tej chwili dwaj wspólnicy: 

Remondis 51% i Przedsiębiorstwo Składowania i Utylizacji Odpadów 49%, planowane 

jest podwyższenie kapitału, ale może to być niewystarczające. Ta inwestycja obarczona 

jest pożyczką z Narodowego Funduszu Ochrony Środowiska, nie ma problemu z jej 

spłacaniem. Jeżeli tych środków nie starczy, zwrócimy się do Wojewódzkiego Funduszu. 

Prezes Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej 

w Katowicach, pan Tomasz Bednarek, powiedział, że Fundusz finansuje takie 

inwestycje, zgodne z wojewódzkim planem gospodarki odpadami.  

Prezes Remondis Gliwice Sp. z o. o., pan Piotr Lubos, powiedział, że w tej chwili 

opracowywana jest koncepcja. 

Przewodniczący Komisji Środowiska i Gospodarki Wodnej, pan Józef Kubica, 

zapytał o rozwój mikrobiogazowni. Czy taka instalacja miałaby rację bytu? Chodzi 

o kogenerację ciepło – energia, czy byłoby to wydajne, opłacalne? 

Prezes Remondis Gliwice Sp. z o. o., pan Piotr Lubos, powiedział, że bardziej dotyczy 

to kompostowni pryzmowej w Tarnowskich Górach, gdzie byłby wsad do uzyskiwania 

gazu. Tutaj jest produkt wysokoprzetworzony, spełnia kryteria wynikające z przepisów 
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powszechnie obowiązujących. W Tarnowskich Górach można by rozważyć potencjalne 

zagospodarowanie kompostu do procesów biogazowych. 

Członek Komisji Środowiska i Gospodarki Wodnej, pani Beata Kocik, zauważyła, że 

problem zawsze leży w środkach finansowych, zwłaszcza w gminach bardziej 

rolniczych. 

Prezes Remondis Gliwice Sp. z o. o., pan Piotr Lubos, powiedział, że ta inwestycja 

została zrealizowana za niespełna 40 milionów złotych. Problem dzisiejszych cen 

odpadów polega na tym, że RIPOKi podnoszą ceny. Dobra usługa i dobra cena rodzi się 

już na etapie specyfikacji, miasto musi już wtedy wiedzieć, czego chce dla mieszkańca. 

Firma logistyczna musi to w sposób zekonomizowany obsłużyć, RIPOK musi to 

przetworzyć, i brakuje ostatniego elementu: tylko część można składować, więc 

potrzebna jest spalarnia albo dobry recycler. Na etapie recyclerów są generowane ceny 

RIPOKów. Mamy sytuację, jak gdyby kopalnia musiała płacić za spalenie węgla. 

Opowiadamy się za efektywnymi systemami grzewczymi, w połączeniu z PECami. 

Spalanie jest nieuchronne, pytanie – co będziemy spalać? Spalanie będzie 

przewidywalne, jeśli chodzi o technologię. 

Przewodniczący Komisji Środowiska i Gospodarki Wodnej, pan Józef Kubica, 

przypomniał o złym stanie powietrza, lepiej kontrolować kilka spalarni niż rozproszone 

gospodarstwa indywidualne. Widać poprawę, w punktach sprzedaży nie ma mułów, 

flotokoncentratów. 

Członek Komisji Środowiska i Gospodarki Wodnej, pan Henryk Siedlaczek, dodał, 

że problem mułów i flotokoncentratów jest duży, ale nie dotyczy gospodarstw 

domowych, a dużych firm ogrzewających zasoby mieszkalne. Z drugiej strony sytuacja 

gmin i odzysku, segregacji odpadów: problem polega na tym, jak w ustawie 

spowodować, że każdy śmieć, odpad ma swojego właściciela. Można jak w prawie 

budowlanym – właściciel gruntu odpowiada za to, co tam się dzieje. Jeśli chodzi 

o segregację i odzysk, to gminy robią to dobrze. Problemem są odpady zmieszane, trzeba 

je eliminować. Jednak zmienił się sposób dotowania segregacji śmieci dla gmin, dlatego 

gminy ograniczają ilość segregowanych śmieci do odbioru. Przykładem są odpady 

zielone, kiedyś odbierano każdą ilość, dzisiaj są ograniczenia, i odpady lądują w lesie. 

Nadleśniczy Nadleśnictwa Brynek, pan Janusz Wojciechowski, przywołał przykład 

hałdy w Miechowicach, gdzie zrzucono kilkaset ton odpadów w krótkim czasie, policja 

nie była w stanie ustalić sprawców. Jest to przestępstwo gospodarcze. Odpady zostały 

zepchnięte ze skarpy, co uniemożliwiło ich sprzątnięcie. Dwa lata trwało ustalenie, kto 
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jest zarządcą hałdy i powinien to uprzątnąć. Społeczeństwo ma żal do urzędników, do 

leśników, że nie jest to posprzątane, a są potrzebne olbrzymie pieniądze. Innym 

problemem jest podrzucanie na dużą skalę do lasu sprasowanych białych folii. Są to 

śmieci przemysłowe i olbrzymie pieniądze idą na sprzątanie po nawet nie bezmyślnym, 

ale po prostu po celowym działaniu ludzi. Nocne patrole nie są w stanie upilnować. 

Problem jest też z oponami, które lądują w lesie, bo za odbiór trzeba zapłacić. Jednak 

wbrew pozorom w naszych lasach jest czysto. Goście – leśnicy z Ukrainy myśleli, że 

zawozimy ich w specjalnie uprzątnięte miejsca. U nich mandat za wywiezienie śmieci do 

lasu jest niższy niż opłata za odbiór śmieci w punkcie odbioru. Mamy czysto, robimy 

akcje, a ludzie bezmyślnie lub celowo przywożą śmieci do lasu. 

Prezes Remondis Gliwice Sp. z o. o., pan Piotr Lubos, potwierdził, że za 

zanieczyszczenie hałdy w Miechowicach nie odpowiada mieszkaniec, ale jakieś 

przedsiębiorstwo. 

Zastępca Przewodniczącego Komisji Środowiska i Gospodarki Wodnej, pan 

Grzegorz Gaża, zapytał, co jest powodem planowanej rozbudowy – rozwój firmy czy 

zwiększenie zapotrzebowania na usługi na podległym terenie? Jakie frakcje są 

przetwarzane? Co jaki czas trzeba wymieniać korę z filtrów i co się z nią dzieje? 

Prezes Remondis Gliwice Sp. z o. o., pan Piotr Lubos, powiedział, że przetwarzane są 

zmieszane odpady komunalne oraz surowce z podziałem na makulaturę, szkło, plastik. 

Odpady zielone Przedsiębiorstwo Składowania i Utylizacji Odpadów kompostuje 

normalną technologią. Karpina z drzew liściastych na filtry wystarcza na 5 lat. Potem 

trzeba to zmielić, przekompostować dwa tygodnie i zużyć na okrywę rekultywacyjną. 

Przewodniczący Komisji Środowiska i Gospodarki Wodnej, pan Józef Kubica, 

podziękował gospodarzom spotkania i uczestnikom dyskusji. 

Prezes Remondis Gliwice Sp. z o. o., pan Piotr Lubos, podziękował za wizytę, a także 

Wydziałowi Ochrony Środowiska Urzędu Marszałkowskiego za dobrą współpracę. 

  

Ad. 4. 

Wizyta w Pyskowicach /składowisko odpadów Pyskowice Zaolszany/. 

/Najpierw Członkowie Komisji wraz z władzami miasta obejrzeli składowisko odpadów 

w Zaolszanach, następnie posiedzenie było kontynuowane w Urzędzie Miasta Pyskowice./ 

Burmistrz Miasta Pyskowice, pan Adam Wójcik, oraz Zastępca Burmistrza, pan 

Bartosz Straszak, przedstawili prezentację dotyczącą rekultywacji składowiska 

odpadów w Pyskowicach. 
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Wydruk prezentacji stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

Przewodniczący Komisji Środowiska i Gospodarki Wodnej, pan Józef Kubica, 

zapytał o dokumentację dotyczącą historii kwatery IV składowiska.  

Burmistrz Miasta Pyskowice, pan Adam Wójcik, powiedział, że wiadomo, że kwatera 

jest zbudowana normalnie na folii, natomiast proces konstrukcji „czwórki” nie został 

przeprowadzony we właściwy sposób. Nie ma ona zbiornika odcieków, forma 

zabezpieczenia i wykonania tej instalacji to temat do omówienia z Wojewódzkim 

Funduszem Ochrony Środowiska. Kiedyś to składowisko było prowadzone przez dwa 

Fundusze Ochrony Środowiska: w Opolu i w Katowicach, a my musimy je zamknąć. 

Wspomniana kwota 13 milionów pochodzi z funduszu w Katowicach, który w całości 

przejął to zadanie. 

Zastępca Burmistrza Miasta Pyskowice, pan Bartosz Straszak, dodał, że nie są to 

jedyne środki, gmina cały czas poza dotacją ponosi koszty działalności operacyjnej. 

Przewodniczący Komisji Środowiska i Gospodarki Wodnej, pan Józef Kubica, 

podkreślił, jak ważny jest to problem, należy się spotykać i rozmawiać, także 

z Wojewódzkim Funduszem Ochrony Środowiska. 

Zastępca Burmistrza Miasta Pyskowice, pan Bartosz Straszak, podziękował Komisji 

za wizytę i obecność, podkreślił, że służy pomocą w nakreśleniu sprawy Zbrosławic. 

 

Ad. 5. 

Przejazd do Boruszowic gm. Tworóg /tereny potencjalnego rezerwatu/. 

/W związku z niesprzyjającymi warunkami pogodowymi punkt pozostał niezrealizowany./ 

Przewodniczący Komisji Środowiska i Gospodarki Wodnej, pan Józef Kubica, 

wobec wyczerpania porządku obrad, zamknął posiedzenie Komisji. 

 

 

 

Józef Kubica 

Przewodniczący 
Komisji Środowiska i Gospodarki Wodnej 
 
 
 

Protokół sporządziła  
Ewa Blondzik 


